
A Hatvani Szimfonikus Ze-
nekar megrendezte a már 
hagyományosnak számító 
újévi hangversenyt a sport-
csarnokban. A teltházas 
előadáson számos vendég-
előadóval zenélt együtt a 
kar. Az est bevételét idén is 
jótékony célra ajánlották fel.

Chris Hazell Kraken 
rézfúvós nagyparti-
jával vette kezdetét a 

Hatvani Szimfonikus Zene-
kar 13. alkalommal megren-
dezett újévi hangversenye. A 
felvezető mű után Horváth 
Richárd polgármester arról 
beszélt, mekkora jelentőség-
gel bír, hogy idén már a sport-
csarnok ad otthont ennek a 
nagyszabású eseménynek.

A zenekar ebben az évben 
is különleges vendégekkel 
készült a koncertre. Közre-
működtek Tótpál Szilvia és 
Ambruzs Berill operaénekes-
nők, Kurkó József színész-
énekművész, Ujvári Gergely 
tenor magánénekes, Lola, 
Földesi-Korsós Andrea és a 
Dalvarázs Show Kórus, vala-
mint a Grassalkovich Ének-
együttes, melynek karnagya 
Molnár Tamás. Zongorán 
közreműködött Gonda Lász-
ló. Xilofon szólót játszott 
Varsányi Márton, tuba szó-
lót pedig Süle Gábor adott. 
Több dalt tánccal kísértek a 
Dance Square TSE táncosai, 
Fülep Péter és Silkó Rebeka. 
A Hatvani Szimfonikus Ze-
nekart vezényelte Kiss Zoltán 
karmester.

Tótpál Szilvia rendszeres 
előadóművésze az újévi kon-
certnek. Az operaénekesnő el-
mondta, hogy felemelő érzés 
közel ezer fős közönség előtt 
énekelni. – Nagyon vártuk a 
mai napot. Megmutatták az 
elmúlt évek, hogy kinőttük a 
Nagy Endre Rendezvényter-
met, ahova körülbelül ötszáz 
fő fért be. Nagyon boldogok 

vagyunk, hogy telt ház előtt 
játszhatunk ma este, és na-
gyon reméljük, hogy a kö-
zönség is boldogan fog innen 
haza menni – mondta.

Oláh Zoltán, a szimfoniku-
sok koncertmestere hozzátet-
te, hogy nagy felkészülés előz 
meg egy ilyen rendezvényt. – 
Szerettük volna egy kicsit más 
oldalunkat is megmutatni. 

Eddig az operettek játszották 
a főszerepet, most egy kicsit az 
opera felé hajlottunk, emellett 
musicalek és örökzöld dalla-
mok felé is nyúltunk. Eköré 
építettük föl a mai koncertet, 
valamint a rézfúvós együttest 
igyekeztünk kiemelni – rész-
letezte.

Emellett felcsendült olyan 
filmek betétdala is, mint a 

Rocky és a Keresztapa. Mint 
minden újévi koncert, ez is 
a Radetzky indulóval zárult. 
Az előző évekhez hasonlóan 
most is jótékony célra ajánlot-
ta fel az önkormányzat a je-
gyekből befolyt összeget. Idén 
a Hatvan Város és Környé-
ke Mozgáskorlátozottainak 
Egyesületét támogatják.

Varga Dorottya

Hatvan Város Önkormányzatának lapja
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Rocky és Radeczky 
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Januártól újra fogadja az embereket az újhatvani 3-as számú 
postahivatal, amely több mint 8500 lakos életét teszi köny-
nyebbé. A hatvani önkormányzat vezetői az Országházba is 
elmentek tárgyalni azért, hogy az újhatvaniaknak ne kelljen 
a városon átutazniuk azért, hogy elintézhessék az ügyeiket.

Sikeres volt az a tárgya-
lás, amelyet a hatvani 
önkormányzat veze-

tése folytatott a kormány 
képviselőivel. Ennek ered-
ményeként újra kinyithatott 

az újhatvani posta. A nyitás 
feltétele az volt, hogy az 
önkormányzat átvállalja az 
üzemeltetés összes költsé-
gének az 50 százalékát. Ez 
éves szinten 21 millió fo-
rint költséget jelent, amit a 
Magyar Posta Zrt-nek kell 
kifizetni.

A hatvani önkormányzat a 
decemberi testületi ülésen úgy 
döntött, hogy elfogadja a kor-
mány feltételét és újra kinyit-
hat a 3-as számú postahivatal. 
Így, az újhatvaniaknak nem 
kell átutazni a városon azért, 
hogy az ügyeiket elintézzék, 
és az óhatvani postahivatal 

sem kerül túlterhelt állapotba. 
– Az újhatvani posta nagyon 
fontos a város életében, ezért 
is újítottuk fel korábban. Több 
mint 8500 lakos él a terüle-
ten, köztük számos nyugdíjas. 
Éppen ezért az önkormányzat 
vállalja ennek az összegnek 
a kifizetését, hogy a postai 

szolgáltatást megfelelő mó-
don tudják igénybe venni az 
újhatvaniak – emelte ki a tes-
tületi ülésen a polgármester.

Az aktuálisan működő pos-
tákról a posta.hu weboldal 
postakereső menüpontjában 
lehet tájékozódni.

Szeniczey Csaba
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Újra nyitva az újhatvani postahivatal

Aránytalanul kevés 
rezsitámogatàst 
kap Hatvan
A kormány döntött a telepü-
léseknek szánt összegekről. 
Hatvan 30,4 millió forintot 
kapott egész évre, ami me-
gyénkben és országosan is 
alacsonynak számít – jelentett 
be Horváth Richárd polgár-
mester. Mivel a hatvani támo-
gatás összegét nem tarja mél-
tányosnak és elfogadhatónak, 
ezért annak mértékéről újabb 
tárgyalásokat folytat.

Eger csaknem egymil-
liárd, Gyöngyös 380 
millió forintot kapott 

és Heves támogatása is meg-
haladja a 77 millió forintot – 
jelentette be Horváth Richárd 
polgármester hozzátéve, hogy 
ezt, ha lakosságarányosan 
nézzük, akkor azt látjuk, hogy 
egy hevesi polgár 7700 forint 
körüli összegre jogosult, egy 
gyöngyösi csaknem 14 ezer 
forintra, míg az egriek ese-
tében ez nagyjából 18.500 
forint, ezzel szemben a hat-
vaniak után alig 1500 forintot 
adott a kormány.

Horváth Richárd emlékez-
tetett arra, hogy számításaik 
szerint 600-800 millió forint 
többletet jelentenek idén a 

rezsikiadások Hatvanban. 
Ehhez pluszban még hozzá-
jön a bevételarányosan egyre 
emelkedő szolidaritási hozzá-
járulás is. Mint mondta: egyre 
többet fizetnek be a központi 
költségvetésbe, és ezzel pedig 
nincsenek összhangban a tá-
mogatások. A polgármester 
kiemelte: november végén tár-
gyaltak a Miniszterelnökségen 
a város helyzetéről, illetve ezt 
megelőzően kitöltötték Balla 
György miniszteri biztos által 
kért táblázatot a válság okozta 
többletterheikről. Így pontos 
képet adott a város arról, hogy 
milyen nehéz helyzetbe került 
Hatvan is sok más település-
hez hasonlóan. – A rezsitá-
mogatás összegét nem tartjuk 
méltányosnak és elfogadha-
tónak, így annak mértékéről 
újabb tárgyalásokat fogunk 
kezdeményezni – fogalmazott 
a polgármester.

Horváth Richárd hangsú-
lyozta: emellett továbbra is 
mindent megtesznek azért, – 
ahogyan a posta esetében is – 
hogy az alapvető szolgáltatá-
sok színvonala és elérhetősége 
megmaradjon Hatvanban.

Rácz-Szénási Réka

Gál Andrea kapta 
a Pro Cultura díjat

A Don-nál elhunyt honvédekre emlékeztek

Szent Sebestyén napja 
Hatvan fogadalmi ünnepe 
is egyben. 283 éve ezen a 
napon ért véget a pestisjár-
vány a városban. A pusztító 
betegség a lakosságot meg-
tizedelte, így január 20-án 
minden évben a belvárosi 
Szent Adalbert plébánia-
templomban szentmisével 
adnak hálát a város lakói a 
járvány elmúlásáért.

Emlékezőkkel telt 
meg a belvárosi 
Szent Adalbert-plé-

bániatemplom január 20-
án. Már hagyomány, hogy a 
város együtt tiszteleg Szent 
Sebestyén előtt, és a hívek 
közösen imádkoznak azért, 
hogy véget ért a pusztító 
pestisjárvány. Krizsán Zol-
tán atya a hálaadó szent-
misén emlékeztetett arra, 
hogy a járvány idején attól 
tartottak, hogy a település 
lakossága kihal, a hatvaniak 
ezért imádkoztak és foga-
dalmat tettek, hogy ha vé-
get ér a pestis, hálából min-
den évben megemlékeznek 
Isten segítségéről. Az 1739 
tavaszán indult pandémia 
a város lakosságát megti-
zedelte, a betegeket haláluk 
előtt meggyóntatták, meg-
áldoztatták és a szent kenet 
szentségét is felvették. - Is-
ten kezében van az életünk, 
ezért adunk hálát azóta is 
minden évben azért, hogy 
Isten megkímélte a város 
lakosságát a haláltól. Isten-

ben élünk, Istenből merí-
tünk erőt, az ő irgalmassága 
tart meg mindannyiunkat 
– mondta

Krizsán Zoltán arról is 
beszélt, hogy a pandémia 
1740-ben Szent Sebestyén 
napján szűnt meg, akit – a 
hagyomány szerint – ke-
reszténysége miatt fához 
kötöttek és nyilakkal lövet-
tek meg. A középkorban a 
pestist, Isten nyilakkal kül-
dött büntetéseként fogták 
fel, és mivel Szent Sebestyén 
túlélte a nyilas kínzást, tőle 
várták a megmenekülést. A 
szertartást követően a hívek 
a Szent Sebestyén szobornál 
elmondták az ősi fogadalmi 
imát, majd Krizsán Zoltán 
atya, Horváth Richárd pol-
gármester, Szinyei András 
alpolgármester, valamint 
Smidné Vereb Julianna ön-
kormányzati képviselő meg-
koszorúzták Boldog Mesz-
lényi Zoltán emléktábláját.

Rácz-Szénási Réka

Hálát adtak a hatvaniak 
a pestis leküzdéséért

Az 1943. január 12-én, a 
Don-kanyarban hősi halált 
halt magyar honvédekre 
emlékeztek Hatvanban. 
Horváth Richárd polgár-
mester beszédében arra is 
felhívta a figyelmet, hogy a 
doni-tragédiában elhunyt 
hősök iránti tisztelet mel-
lett azt sem szabad elfelej-
teni, hogy egy háború sem 
szolgálhatja a nép érdekét.

A második világhá-
ború egyik legvére-
sebb csatája zajlott a 

Don-kanyarban, 1943. janu-
ár 12-én. A fellelhető iratok 
szerint 20 hatvani honvéd 
is elesett, amikor a szovjet 
Vörös Hadsereg megsemmi-
sítő csapást mért a második 
magyar hadsereg katonáira. 
Legalább 130 ezer férfi az 
életét veszítette, vagy elhur-
colták munkaszolgálatra. A 
Don-kanyarban uralkodó 
körülményekre Horváth Ri-
chárd polgármester emlékez-
tetett: - Képzeljük magunk 
elé: a szükséges fegyverzetet, 
lőszert, ruházatot és élelmet 
is nélkülöző, mintegy 80-

90 ezer magyar katona egy 
Budapest-Szeged hosszú-
ságú fronton, majdnem 200 
km hosszan teljesít szolgá-
latot a mínusz 30-40 fokos 
dermesztő fagyban, s néz 
éhségtől kopogó szemmel, 
legyengülve farkasszemet 
a jól felszerelt, masszív túl-
erőben támadó Vörös Had-
sereggel. Áldozatok, hiszen 
feltehetően mind tudatában 
voltak annak, hogy ezt a csa-
tát megnyerniük lehetetlen! 
– mondta.

Horváth Richárd arra is 
felhívta a figyelmet, hogy a 
háború mindig egy maroknyi 

vezető érdeke, nem a népé. 
Ahogy fogalmazott: - Hi-
szem, hogy a Don-kanyarnál 
lezajlott szörnyű tragédia is 

ezt az üzenetet, tanulságot 
hordozza: Egy politikai veze-
tő sosem helyezheti személyes 
ambícióit a nép érdeke fölé. 
Sosem hozhat olyan döntést, 
melynek haszna az övé, de 
a reábízottak fizetik meg az 
árát. A politikai vezető valódi 
feladata mindig és mindenkor 
a népe szolgálata. Erre tanít 
minket a magyar történelem 
minden rossz döntése, s min-
den harcban elveszített ma-
gyar élet felett érzett gyász.

Mindezek után az emlé-
kezők elhelyezték a koszorút 
és a mécseseket az Őrszem 
szobor emlékművénél.

Szeniczey Csaba

Január 22-én országszer-
te a magyar kultúra nap-
ját ünneplik. Hatvanban a 
Grassalkovich-kastély dísz-
termében is ünnepi koncert 
zajlott, valamint átadták a 
Pro Cultura kitüntető em-
lékérmet, melyet idén Gál 
Andrea vehetett át.

Idén is a Grassalkovich-
kastély dísztermében 
tartották meg a városi 

magyar kultúra napi ünnepsé-
get. Hazánkban a jeles napot 
1989 óta ünnepeljük január 
22-én annak emlékére, hogy a 
kézirat tanúsága szerint Köl-
csey Ferenc 1823-ban ezen a 
napon fejezte be a Himnuszt.

Horváth Richárd polgár-
mester köszöntőjében kiemel-
te: a magyar nemzet legfőbb 
ereje a gazdag anyanyelvében, 
valamint egyedülálló és színes 
kultúrájában rejlik, melyre 
minden magyar ember büszke 
lehet. – Sokat köszönhetünk a 
jelenlévő kulturális dolgozók-
nak, hiszen ők segítik ápol-
ni a kultúránkat és a város 
múltját, valamint történelmét. 
Hálásak lehetünk azoknak az 
embereknek, akik kutatják és 
népszerűsítik Hatvan értékeit 
– részletezte.

Az ünnepségen, a köszön-
tő beszéd után átadták a „Pro 
Cultura kitüntető emlékérem 
Hatvan város kultúrájáért” el-

ismerő címet is. A képzőmű-
vészeti kivitelezésű kristály 
emléktárgy, az oklevél és a 
pénzjutalom, olyan szakdol-
gozónak adományozható, aki 
Hatvanban működő kultu-
rális intézményben dolgozik, 
a munkáját eredményesen, 
kiemelkedő színvonalon vég-
zi és ezáltal általános elisme-
rést vívott ki a szolgáltatást 
igénybe vevők körében. Az 
idei kitüntetést Gál Andrea 
vehette át.

Gál Andrea, a Hatvany 
Lajos Közérdekű Muzeális 
Gyűjtemény régész-muze-
ológusa, diplomáját a Sze-
gedi Tudományegyetem 
Bölcsészettudományi Karán 
szerezte, majd szülővárosától, 
Szentestől, távol kezdte pá-
lyafutását, vállalva, hogy Hat-
vanba költözik. 2019. szept-
ember 1-től kutatja Hatvan 

város értékes régészeti gyűjte-
ményét, melyekről rendszere-
sen ír cikkeket. Érdemei közé 
tartozik, hogy a Premontrei 
Rend magyarországi megtele-
pedésének 900. évfordulójára 
egy régóta várt, a premontrei-
ekről szóló kiállítást valósított 
meg a múzeumban, valamint 
egy tanulmánnyal öregbítette 
Hatvan hírnevét, a rend által 
szerkesztett évfordulós kötet-
be. Saját munkaterületén kí-
vül a múzeumpedagógiai fog-
lalkozásokon is aktívan részt 
vesz, valamint a múzeumi 
könyvtár kezelését is vállalta.

– Nagyon meglepődtem 
mikor megtudtam, hogy idén 
én kapom ezt a kitüntetést, 
hatalmas megtiszteltetés szá-
momra. Sokat köszönhetek 
a kollégámnak, hiszen se-
gítőkészek és támogatnak a 
munkámban, úgy gondolom, 

hogy a díjazás a közös ér-
demünk. Mindig érdekelt a 
történelem, azonban nem a 
hagyományosnak mondható 
érdelemben. Szerettem volna 
közelebbről találkozni a régi 
tárgyakkal, a kiállítási dara-
bokkal, így a régészet tudo-
mányág vált a hivatásommá. 
Jelenleg is izgalmas tárlato-
kon dolgozunk, melyeket ha-
marosan megtekinthetnek az 
érdeklődők – emelte ki Gál 
Andrea, a Hatvany Lajos Mú-
zeum régész-muzeológusa.

A program ünnepi műsor-
ral folytatódott, melynek ke-
retében Baranyi Zoltán hege-
dűművész előadását hallhatta 
a közönség. A zenész tanul-
mányi évei alatt megkapta a 
Kocsis Albert nívódíjat, 2015-
ben pedig úgy dönt, hogy má-
sod diplomáját karvezetésből 
végzi. Jelenleg több helyen is 
aktívan tevékenykedik, szín-
házakban és külföldi zene-
karokban, leginkább koncert 
mestereként, vagy szólamve-
zetőként. Az előadáson Bara-
nyi Zoltánt, Ürmösné Fehér 
Nikolett kísérte zongorán.

Rimán Alexandra
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A Magyar Postagalamb Szövetség által szervezett esemé-
nyen a hazai galambtartók vonultak fel, akik egy börze 
keretében a tapasztalataikat is megoszthatták egymással. 
A rendezvényen díjazták a madarak teljesítményét és szép-
ségét, ami azért volt fontos, mert csak a minősített állatok 
indulhatnak majd a nemzetközi versenyeken is.

Horváth Richárd nyi-
totta meg a 66. Or-
szágos Postagalamb 

Kiállítást a hatvani sport-
csarnokban. A polgármes-
ter kifejezte örömét, hogy a 
rendezvényt Hatvan láthatta 
vendégül és gratulált a 140 
éve működő sportszövetség-
nek. Mindezek után átadták 
a legmagasabb pontszámokat 
elérő tenyésztőknek a díjakat.  

A galambok több kategó-
riában indulhattak, a bírák 
pedig a repülési teljesítmény 
és a külalak alapján hozták 
meg a döntésüket. Az ered-
mények már a kiállítás előtt 
egy nappal megszülettek. A 

rendezvény reggelén pedig 
egy színes katalógus várta 
az érdeklődőket, amely tar-
talmazta az összes induló 
madár fotóját és a díjazot-
tak listáját is. A szervezők 
egész éjjel dolgoztak, hogy a 
dokumentáció hiánytalanul 
elkészülhessen, azonban a 
szűkös határidőn kívül, volt 
más nehezítő körülmény is 
– erre hívta fel a figyelmet 
Papdi Imre, a Magyar Pos-
tagalamb Sportszövetség fő-
titkára. – Számos kihívással 
meg kellett küzdenünk an-
nak érdekében, hogy reggelre 
elkészülhessen a katalógus. 
Az egyik próbatétel az volt, 

amikor éjfél előtt kicsivel, 
három galambról még nem 
volt fotó. Az első profi fotó-
sunk feladta az utolsó három 
fénykép elkészítését. Abban 
a pillanatban úgy tűnt, hogy 
nem lesz az egész kataló-
gusból semmi. Egy külföldi 
kapcsolat, egy román úri-
ember segített ki bennünket 
abban, hogy ezek a képek el-

készülhessenek – részletezte. 
Hozzátette, hogy a katalógus 
végül elkészült, így digitális 
és nyomtatott formában is 
mindenki, valós időben lát-
hatta a díjazottak listáját és 
a madarakról készített színes 
fotókat.

A rövid távú, A – sport-
kategóriában Pintér Zsolt 
végzett az első helyen. A 

nagy középtávú, I – sportka-
tegóriában pedig Kiss Károly 
tenyésztő hozhatta el az első 
helyért járó kupát. A mada-
rak szépségét 4 kategóriában 
díjazták. A standard hímek 
között Ifj. Ferge Miklós ga-
lambja hozhatta el a legjobb 
minősítést.

Bodonyi Ferenc, a Magyar 
Postagalamb Szövetség hat-
vani elnökségének tagja ki-
emelte, hogy az eredmények 
mellett, az emberi találkozá-
sok teszik igazán értékessé 
az eseményt. – Nagyszerű 
eredmények születtek! Az it-
teni legjobbak utaznak majd 
Romániába a Közép-Euró-
pa Kiállításra. A mai napon 
ünnepelünk! A galambász-
találkozó az ismeretségek, a 
barátságok találkozója. Jó-
magam is nagyon sok olyan 
emberrel találkoztam, akit 
már nagyon régen nem lát-

tam. Nagy öröm volt ez ne-
kem – mondta.    

Akit a galamb egyszer 
megfertőz, az nem tud töb-
bet szabadulni – erre hívta fel 
a figyelmet Hegyi György a 
Magyar Postagalamb Sport-
szövetség elnöke. – Amikor 
minden baja van az ember-
nek, kimegy a galambok közé 
és mindent elfelejt. Azonnal 
kitisztul a feje. Figyeli, hogy 
melyik madár jött haza, me-
lyik nem. Ilyenkor teljesen 
kikapcsolódik az ember. Ez, 
meg tudja hosszabbítani az 
ember életét! Mert amikor 
leszáll a galamb, az ember 
szíve megdobban – mondta 
az elnök.

Az egésznapos események 
után a Nagy Endre Rendez-
vényteremben folytatódott a 
program, ahol vacsora és mű-
sor várta a vendégeket.

Szeniczey Csaba

Mintegy 700 madár volt a sportcsarnokban

Csökkenő tendenciát mu-
tatnak az ingatlanárak  - így 
vélekedik Tóth Zoltán in-
gatlanszakértő. Az átala-
kulóban lévő piacon egyre 
nagyobb a kínálat, a kereslet 
ugyanakkor visszaesőben 
van. Aki értékesíteni akarja 
ingatlanát, alkalmazkodnia 
kell az új piaci helyzethez az 
eladási ár meghatározásánál.

Továbbra is feszült a 
helyzet az ingatlanpi-
acon. Az elmúlt idő-

szakban bekövetkezett ener-
giaárak emelkedése, valamint 
az infláció erre a szektorra is 
óriási hatást gyakorolt. Már 
tavaly is érzékelhető volt, hogy 
a magas árak miatt jelentősen 
csökkent az ingatlanok iránt 
érdeklődők száma, miközben a 
hirdetési kínálat folyamatosan 
nőtt. A szakértők szerint a piac 
reagál majd ezekre a változá-

sokra, a kereslet-kínálat átala-
kulása miatt idén az árak csök-
kenésére is lehet számítani. 
- Minél több az eladó ingatlan, 
és minél kevesebb a vevő, an-
nál inkább nő az ingatlanok 
értékesítési ideje. Most az ta-
pasztalható, hogy belassult az 
ingatlanpiac, ezzel egyidejűleg 
azonban kezdenek csökkenni 
az értékesítendő lakóépületek 
árai. Ez egy hosszabb folyamat, 
de valószínű, hogy az elkövet-
kezendő fél évben lehet majd 
látni, hogy alakulni fognak az 
árak. Egyelőre elmondható az, 
hogy csökkenő tendenciára le-
het számítani ezen a piacon - 
mondta Tóth Zoltán.

Az ingatlanszakértő hozzá-
tette: ennek a csökkenésnek a 
mértéke akár az 5-10 százalé-
kot is elérheti, függően attól, 
hogy kinek mennyire sürgős, 
hogy értékesítse házát, lakását. 

Varga Dorottya

A közösségi költségvetésben 
a hatvaniak megszavazták, 
hogy szükség van nyilvános 
illemhelyre a városban. En-
nek megfelelően most meg-
valósult a beruházás a Beze-
rédi utcában.

Átadták a nyilvános il-
lemhelyet a Bezerédi 
utcában. Bárki hasz-

nálhatja, egyszerű a működése, 
csak be kell dobni egy százfo-
rintos érmét és nyílik is az ajtó. 
Bent rendezett körülmények 
várják a használókat, van fűtés 
és kézszárító is. Az illemhely 
rozsdamentes acél csészével 
lett ellátva, valamint bizton-
sági kamerarendszerrel lett 
felszerelve. A mosdót mozgás-
korlátozottak is használhatják.

A beruházás a közösségi 
költségvetés részeként való-
sult meg, miután tavaly ta-
vasszal a hatvaniak dönthettek 
100 millió forint felhasználá-
sáról. – Ez a beruházás több 
mint 23 millió forintból jött 
létre, kialakításában pedig 
megegyezik a Bástya utcán 
lévővel, így már 3 nyilvános 
illemhely van a városban. A 
közösségi költségvetés újra 
elindult, már bekértük a pro-
jektötleteket és folyamat-
ban van azok kiértékelése is, 
terveink szerint márciusban 

szavazhatnak ezekről a hat-
vaniak – részletezte Horváth 
Richárd polgármester.

Hozzátette: a közösségi 
költségvetés fontos szerepet 
tölt be a város életében, ugyan-

is ennek segítségével a város 
lakói közvetlenül szólhatnak 
bele, hogy mi történjen a vá-
rosban, ők dönthetik el, milyen 
fejlesztések legyenek.

A megszavazott tételek kö-

zül már több projekt is teljesen 
megvalósult, például elkészült 
az okospad a Meszlényi híd 
alatt, az újhatvani tó partján. 
Továbbá már egy okoszebrán 
kelhetnek át a hatvaniak az 
Iskola utcában. A gyalogátke-
lőhely lényege, hogy megvéd-
je a gyalogosokat, és láthatóvá 
tegye őket az autósok előtt. 
Mindezek mellett este is jól 
használhatóvá vált a Zagyva-
ligetben található fitneszpark, 
ugyanis elkészült a kivilágítá-
sa, valamint megtörtént a ke-
rékpártárolók kiépítése is.

Rimán Alexandra

Új nyilvános illemhelyet 
adtak át a Bezerédi utcában

A kulturális intézmények 
összefogtak a téli időszakban
A kulturális intézmények-
ben folyó munka nem állt 
meg a téli időszakban sem. 
A Hatvani Rendezvényház, 
az Ady Endre Könyvtár vala-
mint a Dali épülete biztosít 
helyszínt a civil csoportok-
nak. A múzeum, a művelő-
dési ház és a galéria is szá-
mos programmal készül a 
külső helyszíneken, annak 
ellenére, hogy ideiglenesen 
bezártak az épületeik.

Több kulturális intéz-
ményt is bezártak 
a téli időszakra az 

energiaárak drasztikus emel-
kedése miatt. Ez az intézke-
dés több épületet is érintett, 
azonban az azokban folyó 
munkákat nem. Mivel a leg-
több számos civil szervező-
désnek adott otthont, így 
azokat átmenetileg különbö-
ző helyszínekre helyezték át. 
A Grassalkovich Művelődési 
Ház épülete energetikailag 
elavult, így a téli időszakra az 
ott dolgozók az Ady Endre 
Könyvtárba költöztek át, míg 
programjaik több helyszín-
re is. – Minden csoportunk 
megmaradt, a programok 
egy része a könyvtárba, a má-
sik pedig a Daliba került át, 
emellett a Hatvani Rendez-
vényházban kaptak helyet a 
nagyobb, mozgásos csoport-
jaink. A néptáncosaink és 
akrobatikus rock and roll cso-

port pedig a sportcsarnokban 
edzenek. Belaktuk a várost. 
Nem állunk meg, visszük to-
vább a programjainkat – fej-
tette ki Valló Ede, a művelő-
dési ház vezetője.

A Hatvany Lajos Múzeum 
is a könyvtárban tart előadá-
sokat átmenetileg, oda várják 
a látogatókat. A múzeumi 
épületben átmenetileg lebon-
tották a kiállításokat, az üres 
termeket temperáló fűtéssel 
látják el. Kökény Ferenc igaz-

gató elmondta, mindösszesen 
három irodát fűtenek az in-
tézményben, az ott dolgozók 
ott készítik elő a jövő évi ki-
állításokat. Hozzátette: az in-
tézkedés a Tourinform irodát 
és Serfőzdét nem érinti, utób-
bi változatlan nyitvatartással 
várja a látogatókat.

Az Ady Endre Könyvtár a 
közelmúltban teljesen meg-
újult, így energetikailag is 
korszerű. Ez indokolta, hogy 
oda került át a többi intéz-

mény programja. Varga Zsu-
zsa megbízott igazgató kifej-
tette, jelenleg több mint húsz 
kiscsoport működik náluk. 
– Össze kellett hangolni az 
intézmények működését, sok-
szor összeültünk, hogy átbe-
széljük a részleteket. Jelenleg 
be van osztva minden terem, 
teljes a kihasználtság. Az a jó, 
hogy meg tudtuk oldani, még 
a krimi- és a szakirodalmi 
részlegnél is működik csopor-
tunk – fejtette ki.

Akárcsak a könyvtár, a Dali 
is befogadóintézmény lett, 
hiszen nemrég az is teljesen 
megújult, szeptemberben ad-
ták át hivatalosan. Tompa Z. 
Mihály, az intézmény vezető-
je elmondta, azt tapasztalja, 
hogy Hatvanban jól működő 
civil csoportok vannak. Mint 
mondta, mindenki figyel a 
másikra, így nem zavarják 
egymás működését. Mivel a 
galéria is bezárt átmenetileg 
egy részét igyekeztek átvinni 

a Daliba, egy új programot is 
indítottak emiatt. A költészet 
és képzőművészet sorozat 
első kiállításán Gálfy-Bódi 
Tamás alkotásait tekinthet-
ték meg az érdeklődők. Az 
esemény megnyitóján Far-
mosi László hatvani költő 
adta elő legújabb verseit. A 
céljuk pedig hogy az alko-
tóknak a téli időszak alatt is 
lehetőséget biztosítsanak a 
bemutatkozásra.

Csordás Judit

Árcsökkenésre 
számítanak 
az ingatlanosok

Már évek óta teljesít szolgá-
latot a polgárőrség a MÁV 
hatvani állomásán, azonban 
a vonatkísérés új szín azon a 
palettán, amely a polgárőrök 
tevékenységi körét bővíti.

Az egész ország terü-
letén találkozhatunk 
a hatvani polgár-

őrökkel a MÁV – Start sze-
relvényein, december eleje 
óta. A Polgárőrség Hatvan 
10 emberrel ad szolgálatot a 
Magyarország területén köz-
lekedő személyvonatokon. Az 
elsősorban preventív mun-
kát ugyanúgy formaruhában 

végzik a tagok, mint ahogy a 
közterületen is. A biztonság 
mellett arra is figyelnek, hogy 
az ülőalkalmatosságokat ren-
deltetésszerűen használják az 
utasok. Így, ha valaki felteszi 
a lábát az ülésre, akkor ud-
variasan, de nagyon határo-
zottan rászólnak – fejtette ki 
a Polgárőrség Hatvan elnöke. 
Varbai Tamás hozzátette, az 
eddigi szolgálatok során jó 
kapcsolat alakult ki a polgár-
őrök és a MÁV dolgozói kö-
zött. – A MÁV alkalmazottai 
örömmel fogadtak minket. 
Látták, hogy nekik megyünk 
segíteni. A jegyvizsgáló gyak-

ran egyedül teljesít szolgálatot 
a vonaton, így örül, ha támo-
gatjuk őt a jelenlétünkkel. Az 
utasoktól szintén pozitív visz-
szajelzéseket kaptunk. Sokan 
elmondták, hogy így nagyobb 
biztonságban érzik magukat 
az utazás alatt – mondta.

Varbai Tamás hozzátette, a 
polgárőrök már a megjelené-
sükkel is hozzájárulnak a rend 
megtartásához, természete-
sen a vonatokon is polgárőri 
feladatokat látnak el. Így, ha 
rendőrségi intézkedésre van 
szükség, értesítik a hatóság 
embereit.

 Szeniczey Csaba

A Magyar Rákellenes Liga 
harmadik alkalommal hir-
dette meg a világsétát. Az 
egész világra kiterjedő ak-
ció célja a daganatos bete-
gek, túlélők és családjaik 
támogatása, valamint a 
rákkutatásra szánt pénz-
adományok gyűjtése.

Bár számos felvonu-
lást szervezett már 
a Magyar Rákelle-

nes Liga, a mostani kezde-
ményezésnek a formája és 
története is egyedi. Az akció 
egyetlen személy ötletével 
kezdődött, aki a rákkal küz-
dő rokonait szerette volna 
támogatni a sétával. Mára 
ez a személyes kezdemé-
nyezés világszintű esemény-
nyé nőtte ki magát: tavaly 
5 kontinens 30 országának 
240 városában több, mint 
3300-an sétáltak, Magyar-
országon pedig több, mint 
650-en gyalogoltak 46 tele-
pülésen – mondta Lazányi 
Jánosné, a hatvani szerve-

zet vezetője. Mint mondta: 
a Magyar Rákellenes Liga 
Hatvani Alapszervezetének 
tagjai, rokonok és ismerő-
sök is részt vettek az ese-
ményen, hogy támogassák a 
rákellenes harcot, valamint 
együttérzésüket fejezzék 
ki daganatos beteg hoz-
zátartozójuknak. - Azért 
mentünk ma sétálni, hogy 
a betegek és hozzátartozók 
érezzék, hogy velük va-
gyunk, és azokkal is, akik 
bár több éve meggyógyul-
tak és tünetmentesek, de 
azért valahol bennük van a 
félelem, nehogy kiújuljon a 
betegség. Ilyen együttérzés-
sel érkeztünk erre az akció-
ra.  A fő cél, hogy felhívjuk 
a figyelmet a betegségre és 
a megelőzés fontosságára - 
mondta.

A séta a Bástya utcai ren-
delőintézettől indult, majd 
az egyes postánál folytató-
dott a Hatvani Szent Adal-
bert-templomig, ezt köve-
tően a Széchenyi Zsigmond 

Kárpát-Medencei Magyar 
Vadászati Múzeum udvarán 
keresztül érkezett vissza a 38 
fős csapat a kezdőponthoz. 
Ezt az utat Smidné Vereb 
Julianna önkormányzati kép-
viselő is végig sétálta, aki el-
mondta: minden évben csat-
lakozik ehhez az akcióhoz. 
- Elindult a 2023-as évünk, 
beindult a közösségi élet is 
Hatvanban. A hatvani rákli-
ga minden kezdeményezésén 
igyekszünk ott lenni, nagyon 
sokat jelent a városnak ez a 
rendkívül vidám, összetartó 
csapat, akiknek az élni akará-
suk példa minden városlakó 
részére - hangsúlyozta.

A séta egyben adomány-
gyűjtés is a rák elleni küz-
delemre. Az akció során az 
előzetesen kiválasztott 14 
nemzeti betegszervezetet 
támogatják, melyek közé 
idén is bekerült a Magyar 
Rákellenes Liga a tavalyi 
kiemelkedő magyar részvé-
telnek köszönhetően.

Rácz-Szénási Réka

Idén is sokan csatlakoztak 
a rákellenes világsétához

Az utasok biztonságára 
vigyáznak a hatvani polgárőrök  
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Az elmúlt hetekben megnőtt azoknak a száma, akik házior-
vosukhoz fordulnak. Leginkább lázzal és makacs köhögés-
sel keresik fel a szakembereket, tíz emberből ketten pedig 
influenzaszerű tüneteket produkálnak. A heves vármegyei 
helyettes tisztifőorvos arra kér mindenkit, hogy aki beteg, 
maradjon otthon, és tartsa be a járványügyi előírásokat.

Az év első hónapjá-
ban sokan keresték 
fel a háziorvosaikat 

felsőlégúti panaszokkal. Ja-
kab Lajos háziorvos elmond-
ta: emellett az RSV, valamint 
a koronavírus is jelen van. 
Ezek mind hasonló tünete-
ket okoznak. – Rossz köz-
érzet, láz, emellett gyakori 
tünet még a fejfájás, fül -és 
orrdugulás, valamint az orr-
folyás, köhögés, fulladás. Ve-
gyesen van influenzás tünet-
tanunk, ami hirtelen lázzal, 
rossz közérzettel, végtagfáj-
dalommal jár. Jelen van még 

az RSV vírus, ami leginkább 
a gyerekeket és időseket be-
tegíti meg, de fiatal felnőttek 
is elkaphatják. A covid eny-
hébb tünetekkel lecsengőben 
van. Inkább az RSV-t, vala-
mint a kezdődő influenzaví-
rus, és az ezek mentén kiala-
kuló bakteriális fertőzéseket 
tapasztaljuk – mondta. He-
ves vármegyében a járvány 
jelenleg mérsékelt. Az év 
első hetében 1 influenza-A, 
valamint 2 RSV vírusfertő-
zöttet találtak – mondta a 
Heves vármegyei helyettes 
tisztifőorvos.

Dósáné Fekete Márta 
hozzátette, hogy az influ-
enza ellen még mindig ér-
demes kérni a védőoltást, 

ezt a vakcinát a fokozottan 
veszélyeztetettek – például 
a 60 éven felüliek, krónikus 
betegek, valamint a váran-

dósok – térítésmentesen 
igényelhetik a háziorvostól. 
– Nagyon széles a skála, akik 
ingyenesen igénybe vehetik 

a védőoltást, erről a házior-
vos tud tájékoztatást adni. 
Mindig három komponens 
van az oltóanyagban, kétfé-
le A-típusú és egy B-típusú. 
Fontos tudni, hogy nem 
élő vírusok vannak ezekben 
a vakcinákban, tehát ezek 
semmiképpen nem okoznak 
megbetegedést. A védettség 
kialakulásához 10-14 nap 
szükséges – részletezte.

Dósáné Fekete Márta azt 
is elmondta, hogy a várme-
gyébe összesen 41 ezer adag 
influenza elleni oltóanyag 
érkezett a 3 éven felüliek ré-
szére. Hangsúlyozta, hogy a 
jelenlegi járványügyi helyzet-
ben egyelőre a megyei kórhá-
zak közül sehol nincs szükség 
lezárásokra, vagy látogatási 
tilalom bevezetésére.

Varga Dorottya

Egyre többen fordulnak 
háziorvosukhoz légúti tünetekkel

Az enyhe tél és a kevés csapadék 
nem kedvez a mezőgazdaság számára
A szokatlanul enyhe tél egy-
előre nem jelent megoldat-
lan problémát a mezőgazda-
ságban, viszont a csapadék 
hiánya igen - mutatott rá 
Simon Attila mezőgazda-
sági szakember. A tavalyi 
aszályos nyár után mostanra 
éppen annyi eső esett, amely 
megfelelő nedvességet biz-
tosít a talajban élő növé-
nyeknek.

A december vége és ja-
nuár eleje jellemzően 
az év egyik leghide-

gebb időszaka hazánkban, 
azonban a mostani periódus-
ban Magyarország több pont-
ján is plusz 15 fokot mutattak 
a hőmérők.

Egy óceáni eredetű nyu-
gatias áramlás a felelős azért, 
hogy nem az évszaknak meg-
felelően alakul a Kárpát-me-
dence időjárása – mondja az 
időjárás-előrejelző szakértő. 
Bakota Zsolt hozzátette, hogy 
az a csapadékmennyiség, ami 
a napokban hull az országra, 
a genovai öböl térségéből ér-
kező mediterrán ciklonnak 
köszönhető. – Az Országos 
Meteorológiai Szolgálat ma 
reggelig regisztrált adatai sze-

rint 18 – 20 milliméter csa-
padék hullott, de voltak egyes 
magasabban fekvő hegyvidéki 
területek, ahol több mint 30 
milliméter csapadék is lehul-
lott. Nagyjából a sokéves átlag 
alapján értékelt január havi 
csapadékösszeg 33 milliméter 

körül van, tehát már vannak 
olyan helyek a vármegyében, 
ahol 24 óra leforgása alatt, 
egy havi csapadék esett le – 
mondta.

Azonban ez a csapadék-
mennyiség még mindig nem 
elegendő a mezőgazdaság 

számára – erre figyelmeztetett 
a szakember. Simon Attila ki-
emelte, hogy a tavalyi aszályos 
nyár után, minden hazánkba 
érkező csapadékra szükség 
van. – Ez a jelenlegi eső, ami 
most esik, valamennyire visz-
szatölti a szükséges csapadék 

mennyiségét a talajban, de 
ha most vennénk egy másfél 
méteres talajszelvényt, akkor 
látnánk, hogy a felső hatvan 
centiméter kellően telítő-
dött csapadékkal. Azonban 
van egy harminc centiméte-
res száraz rész, ami a tavalyi 

aszálynak a maradványa és 
alatta megint nedves a föld. 
Tehát, minden csapadék, ami 
érkezik az nagyon fontos – 
fejtette ki. 

Simon Attila hozzátette, 
a nedvesség felszívódásánál 
előny, hogy nem fagyott a 
talaj, viszont az enyhe idő 
miatt a kártevők nagy része 
életben marad. A hazánk-
ban honos kártékony élőlé-
nyek ellen lehet védekezni, 
azonban nagyobb problémát 
jelentenek a hazánkba bete-
lepülő fajok. – A gyűlölt po-
loskákat emelném ki ebből, 
ami Iránból, Közép-Ázsiá-
ból származik. Nincs olyan 
élőlény Magyarországon, 
ami a poloskát kipusztítaná. 
Emiatt nagyon sok gondot 
okoz. Sok olyan kártevő él 
meg a Kárpát-medencé-
ben, ami korábban nem volt 
– részletezte. A mezőgaz-
dasági szakértő arról is be-
szélt, hogy a klímaváltozás 
hatására Magyarországon 
egy Észak-Olaszországra 
jellemző időjárás figyelhető 
meg, ami a jövőben jelentő-
sen átalakítja majd a mező-
gazdasági technológiákat.  

Szeniczey Csaba

A lakástüzek 
leggyakoribb oka 
a nyílt láng
A lakástűz veszélye egész év-
ben fennáll, de a fűtési sze-
zonban több nyílt lánggal égő 
berendezést használunk, így 
ajánlott kiemelt figyelmet for-
dítani a megelőzésre. Azért, 
hogy időben észleljük a tűz 
keletkezését, megelőzzük a 
tragédiákat és azt, hogy az ott-
honunk a lángok martalékává 
váljon, érdemes otthonainkba 
füstérzékelőt telepíteni.

Az Országos Tűzmeg-
előzési Bizottság több 
éve ad füstérzékelőket 

azoknak, akiknek arra a leg-
nagyobb szükségük van. Az 
elmúlt években a fűtési sze-
zon kezdetével Hatvanban is 
több család kapott már ilyen 
biztonsági berendezést. Heves 
vármegyében a tavalyi évben 
341 lakóépületben vagy annak 
melléképületében keletkezett 
tűz, 8 százalékkal több, mint 
a 2021-es évben. A leggyak-
rabban nyílt láng használata, 
elektromos probléma, a fűtési 
rendszer hibája, főzés, vagy 
dohányzás vezetett tűzhöz. A 
tűzzel érintett otthonokban 
jellemzően nem voltak füstér-
zékelők, holott ezek a készü-
lékek már a tűz kezdeti fázi-
sában megbízhatóan jeleznek, 
amikor még van idő cseleked-
ni, az éppen meggyulladt tüzet 
eloltani, vagy kimenekülni és a 
tűzoltókat hívni.

A szén-monoxid-érzékelők 
hazai elterjedése ezzel szemben 
már sokkal kedvezőbb képet 
mutat. 2022-ben vármegyénk 
tűzoltói 37-szer vonultak 
szén-monoxid miatt. A gyilkos 
gázt 33 esetben telepített szén-
monoxid-érzékelők jelezték. 

– A szén-monoxid színtelen, 
szagtalan, mérgező gáz, amely 
a tökéletlen égés következté-
ben jön létre, ha a nyílt égéste-
rű fűtőeszköz vagy vízmelegítő 
környezetében nincs elég leve-
gő, vagy meghibásodik. Eze-
ket a berendezéseket tanácsos 
évente egyszer szakemberrel 
megnézetni. Gondoskodni kell 
arról is, hogy környezetükben 
a levegő-utánpótlás biztosítva 
legyen. Nem elég néha ablakot 
nyitni, állandó, automatikus 
szellőzésre van szükség, ezért 
az új, jól szigetelő ablakokba is 
légbevezetőt kell szerelni. Mi-
vel a szén-monoxidot sem az 
emberek, sem az állatok nem 
tudják kiszagolni, nélkülözhe-
tetlen egy jó minőségű szén-
monoxid-érzékelőt elhelyezni 
ott, ahol nyílt lánggal működő 
eszközzel fűtenek vagy me-
legítik a vizet – részletezte a 
Hatvan Tv-nek Nagy Csaba, a 
Heves Vármegyei Katasztrófa-
védelmi Igazgatóság szóvivője.

Az érzékelők elterjedésének 
köszönhetően halálos bal-
eset tavaly nem történt vár-
megyénkben, azonban 5-en 
szenvedtek valamilyen fokú 
mérgezést. A szén-monoxid 
akkor jön létre, ha beltérben 
nyílt láng van és a tűz nem kap 
elég levegőt. A tragédiák elke-
rülése érdekében gondoskodni 
kell az állandó és automatikus 
szellőzésről és érdemes egy 
szén-monoxid-érzékelőt is be-
szerezni. A hatóság által meg-
felelőre értékelt szén-mon-
oxid-érzékelők listája a Heves 
Vármegyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság honlapján is meg-
tekinthető.

Rimán Alexandra

Országosan nagy az anyatejhiány
Figyelemfelhívó kampányt indított a hatvani Anyatejgyűj-
tő Állomás. Kedvező feltételeket biztosítanak azoknak az 
édesanyáknak, akik anyatejet adnak le az intézménybe. 
Jelenleg 2700 Ft-ot fizetnek minden leadott liter után, 
ami adómentes jövedelemnek minősül. Emellett segítik a 
szükséges vizsgálatok elvégzésének folyamatát, valamint 
a fejéshez kellő eszközökkel is tudják támogatni az édes-
anyákat.

A most 17 hetes De-
bóra kis súllyal szü-
letett. Szülei sze-

retnék anyatejjel táplálni, 
ameddig lehetőségük van 
rá, így hetente kétszer teszik 
meg az utat Veresegyházról, 
ide a hatvani Anyatejgyűjtő 
Állomásra, hogy be tudják 
szerezni a baba táplálékát. 
Kovács Orsolya az orvosi re-
cept felírása után két nappal 
már anyatejjel tudta táplál-
ni gyermekét.  – Azért van 
szükségünk anyatejre, mert 
én csupán két hétig tudtam 
szoptatni. A férjemmel úgy 
gondoltuk, mivel a nagyobb 
testvére közösségbe jár, el-
lenállóbbá kellene tennünk 
a szervezetét. Ő még nagyon 
kicsi ahhoz, hogy tápszert 
kapjon. Ezért, és a járvány-
ügyi helyzetre való tekintet-
tel szeretnénk, hogy addig 
kapjon anyatejet, ameddig 
lehet – mondta. Az édes-
anyja hozzátette, hogy lé-
nyegesnek tartja az anyatejet 
gyermeke immunrendszeré-
nek megfelelő működéséhez. 
Fontosnak tartja továbbá, 
hogy ellenőrzött forrásból 
származzon a tej, amit ad lá-
nyának. Debóra szépen fej-
lődik, hiszen születésekor 3 
kiló volt, most pedig testsú-
lya már meghaladja a 7 kg-t. 

Balázsné Kiss Virág gya-
korlott tejadó. A nagyma-
mája és az anyósa is rend-
szeresen adott le anyatejet, 

innen tudta, hogy van ilyen 
lehetőség. Mivel van többlet 
teje, nem volt kérdés számá-
ra, hogy éljen ezzel a mód-
szerrel, mert tudja azt, hogy 
amit ő nem tud felhasználni, 
az másnak nagy segítséget 
jelent. Emellett az ő teje is 
később apad el, így tovább 
tudja szoptatni saját babáját 
is. Az elején félt belevágni, 
mert nem tudta pontosan 
hogyan működik a rendszer. 
– Három vizsgálat van, egy 
vérvétel, egy tüdőszűrés és 
egy székletvizsgálat. Meg-
ijedtem ennek hallatán, de 

tényleg nagyon gyorsan el 
lehet intézni. Egy nap alatt 
megvan ez a procedúra, és 
az intézményben dolgozók 
is segítenek időpontszerzés-
ben. A szakrendelőkben is 
nagyon segítőkészek, mivel 
tudják mennyire fontos az 
anyatej a babáknak. Úgy-
hogy egy nap alatt elintéz-
tem mindent, ami szükséges 
– részletezte.

Az anyatej a legfontosabb 
tápláléka egy újszülött-
nek, azonban nem minden 
édesanya tudja természetes 
úton etetni saját gyermekét. 
Ezért fontos munkát végez 
az Anyatejgyűjtő Állomás. 
Silkó Olivérné, az intézmény 
egyik asszisztense elmondta: 
nagyobb a kereslet, mint a 
kínálat. – Azért is indítot-
tunk januárban is egy anya-
tejgyűjtő kampányt, hogy 
motiváljuk az anyatejet adó 

anyukákat, mivel nagyon sok 
koraszülöttel keresik meg 
intézményünket. Azt tapasz-
taljuk, hogy nagyon sokan 
megyén kívülről jönnek tejet 
igényelni. Például a tavalyi 
évben 16 települést szolgál-
tunk ki. Mindig szükség van 
anyatejre, mert a nagyobb 
mennyiséget még jobban 
tudjuk elosztani. Ezért is 
kérjük azokat az anyukákat, 
akiknek van többlet tejük 
arra, hogy keressenek meg 
minket, és támogassák a rá-
szorulókat. Hiszen minden 
csepp számít! – foglalta ösz-
sze. Az Anyatejgyűjtő Állo-
más asszisztense hozzátette: 
jelenleg 11 újszülött van, 
akiknek anyatejet igényel-
nek, azonban sokszor nem 
tudják biztosítani nekik a 
maximálisan adható meny-
nyiséget.

Varga Dorottya
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Sokan azt gondolhatják, hogy 
a közigazgatás területén vég-
zett munka száraz, és nem 

tartogat kihívásokat. Ám Szilágyi 
Mária rácáfolt erre, véleménye sze-
rint, ha szorgalmas az ember, sok 
mindent el tud érni ebben a szak-
mában, ha örömét leli benne, akkor 
pedig megnyílnak előtte a lehető-
ségek. 

Habár fiatalkorában még azt 
tűzte ki célul, hogy gyerekekkel 
fog dolgozni, később egészen más 
irányt vett az élete. Már a közép-
iskolában programozónak tanult, 
majd informatikus-mérnök dip-
lomát szerzett. Mivel ízig-vérig 
turainak vallja magát – és a mai 
napig ott is él – nem csoda, hogy 
az első munkáját is ott szerezte. 
Közigazgatási pályafutását szülő-
városának hivatalában kezdte, ahol 
hatósági, informatikai- és pályá-
zatírási feladatokat látott el. Köz-
ben még tovább képezte magát, és 
közgazdász diplomát szerzett, csu-
pán azért, mert nagyon érdekelte 
őt a számok világa és azok logikája. 
2003-tól Kerepesen töltött be ve-
zető beosztást, ahol a hivatal ügy-
félszolgálati és informatikai fel-
adataiért felelt, ezt követően pedig 
Mogyoródra került, ahol a hatósá-
gi iroda vezetését látta el. – Ekkor 
már nem informatikával foglalkoz-
tam, ám mivel számos jogszabállyal 
találkoztam, és nagyon logikusnak 

tartottam a jogot is, így úgy dön-
töttem, jobban elmélyülök ezen a 
területen. Így 2009-ben átvehet-
tem a jogi diplomámat, később 
pedig adatvédelmi szakjogásznak 
tanultam – fejtette ki. 

Szakmai munkáját színesítette, 
hogy Mogyoródon bevették a For-
ma-1 szervezőbizottságába, össze-
sen hét verseny lebonyolításában 
vett részt. – Nagyon élveztem ezt a 
feladatot, nemzetközi munka volt, 
és amellett, hogy számos emberrel 
megismerkedtem, a közigazgatási 
munkának is egy olyan szegleté-
be kóstolhattam bele, amely sok 
izgalmat tartogatott. Emellett na-
gyon sokat tanulhattam ebben az 
időszakban, hiszen az összes nagy 
szakhatósággal együtt kellett mű-
ködnünk, így például az ORFK-
val, a Katasztrófavédelemmel, az 
ÁNTSZ-szel vagy a légügyi fel-
ügyelettel is – sorolta.

Mindeközben a szerelem is rá-
talált, megismerkedésüket köve-
tő évben már össze is házasodott 
férjével, Károllyal. Két gyerme-
kük született, kisfia, Ákos tízéves, 
kislánya, Kincső pedig nyolc. – 
Reálbeállítottságú család vagyunk, 
férjem informatika-matematika 
szakos középiskolai tanár, infor-
mációbiztonsági szakember, aki 
jelenleg szintén a közigazgatásban 
tevékenykedik, kisfiam pedig már 
óvodás korától a mérnöki pályát 

szeretné megcélozni. Kislányom 
egyelőre még gondolkodik, rá is 
ér, de mostanában azt mondogatja, 
hogy állatorvos szeretne lenni. A 
családom a legnagyobb támaszom, 
mindenben mellettem állnak. Így 
volt ez a szüleimmel is, akik becsü-
letes, szorgalmas emberek voltak 
egész életükben, jó példával jártak 
nővérem és előttem. Határtalanul 
szeretem a családomat, ha ők mel-
lettem vannak, akkor semmi nem 
hiányzik az életemből – fogalma-
zott. Ezért is döntött úgy a gyer-
mekek születését követően, hogy 
minél közelebb szeretne hozzájuk 
lenni, ezért – habár nagyon szeret-
te mogyoródi munkáját – a kör-
nyéken keresett munkát.

Így amikor 2017 januárjában 
látott egy álláshirdetést a Hatvani 
Polgármesteri Hivatalban, azon-
nal jelentkezett. – Azt a munkát 
akkor nem kaptam meg, de meg-
kérdezték tőlem, érdekelne-e más 
munkakör, és később közoktatási 
referensi munkát ajánlottak ne-
kem. Sokat gondolkodtam, hogy 
elvállaljam-e, végül úgy döntöttem, 
kipróbálom magam. Hamar el is 
ismerték a munkámat, így amikor 
2017 decemberében létrehozták a 
szervezési osztályt, felkértek annak 
vezetésére – részletezte. Számos 
feladat tartozik hozzá, így például 
az óvodákkal, iskolákkal, kulturá-
lis intézményekkel való kapcso-
lattartás, valamint a kitüntetések, 
díjak adományozása is. Szervezi és 
koordinálja a városi civil szerveze-
tek önkormányzatot érintő ügyeit, 
pályázatait, a diáksport támogatá-
sokat, az intézményi úszásoktatást, 

valamint az önkormányzat által 
nyújtott felsőoktatási- és Bursa 
Hungarica, Arany János tehetség-
gondozó ösztöndíjakat, a baba-
kötvényt, valamint a nyelvvizsga 
támogatásokat. Tevékenyen részt 
vesz egyes önkormányzati rendez-
vények szervezésében, mint például 
a Városi Pedagógusnap. Közvetlen 
kollégáival a népszámlálást is szer-
vezték, negyven biztost koordi-
náltak, valamint közreműködtek a 
választásokkal kapcsolatos felada-
tokban is. Jelenleg három munka-
társ segíti Szilágyi Mária munká-
ját. – Nagyon jó csapat vagyunk, a 
kollégáim mind elhivatott, jó szak-
emberek. Olajozottan halad velük 
a munka, hiszen nagyon kiemel-
kedő csapatjátékosok. Számomra 
az is fontos, hogy a magánéletben 
is hasonló értékrenddel bírunk – 
fogalmazott. Szilágyi Mária osz-
tályvezetőként irányítja Hatvan 
központi címjegyzékének vezeté-
sét. Közreműködésének köszön-
hetően vezették be a polgármesteri 
hivatalban az ASP rendszert és az 
elektronikus ügyintézést. Adat-
védelmi szakjogászként intézi a 
közérdekű adatigényléseket, vala-
mint adatvédelemmel kapcsolatos 
feladatokat is ellát.

Munkáját a város is elismerte, 
Papp Zoltán emlékgyűrűvel tün-
tették ki.  – Mivel a mi felada-
tunk elkészíteni a laudációkat, így 
hamar megtudtam volna, hogy 
engem jelöltek. Hogy ezt meg-
előzzék, a város vezetésének tagjai 
külön összegyűltek, és ott mondták 
el, hogy engem javasoltak a díjra. 
Nagyon jól esett, mindig öröm, 

ha elismerik az ember munkáját 
– mondta. Az eltelt évek alatt szá-
mos projektre büszke, ám van egy 
olyan, amely különösen közel áll a 
szívéhez. – Horváth Richárd pol-
gármester úr annak idején felkért, 
hogy legyek a Vasutas Települések 
Szövetségének titkára. Folyamato-
san kerestük, milyen pályázatokkal 
lehetne fellendíteni a szervezet 
működését, és úgy gondoltuk, hogy 
a gyerekek felé kellene nyitnunk, 
hiszen ők szeretik igazán a vonato-
kat. Így elindítottuk a rajzpályáza-
tunkat, amelyre már az első évben 
300 pályamű érkezett. Azóta is na-
gyon sokan indulnak rajta, ez egy 
sikertörténet lett, amit nagyon sze-
retnek a gyerekek. Az alkotásokból 
minden év elején kiállítást rende-
zünk a hivatalban – fejtette ki.

Szabadidejében szeret olvasni, 
zenét hallgatni és színházba járni, 
emellett a turai házuk kertjét is 
szépítgeti. Mint mondta, a tanulást 
egyelőre háttérbe szorítja, szeretne 
minél több időt a családjával tölte-
ni. Továbbá célja, hogy munkáját 
minél eredményesebben tudja vé-
gezni, és hogy az ügyfelekkel ezek 
után is jó kapcsolatot tartson. Mint 
fogalmazott, tisztában van vele, 
hogy a legtöbb ügyfél általában 
izgalommal telve, fenntartásokkal 
megy ügyeit intézni egy hivatalba, 
éppen ezért igyekszik mindenkihez 
kedvesen és segítőkészen fordulni.  
Az elkövetkezendő legnagyobb 
projektjének mindezek mellett azt 
nevezte, hogy a gyermekei jövőjét 
megteremtse, és segítsen az útjuk 
egyengetésében.

Csordás Judit

Szilágyi Mária: magával ragad 
a számok és jogszabályok logikája
A háttérből szervezi a város életét és a legtöbb folyamatban részt vesz dr. Szil-
ágyi Mária. Ő tartja a kapcsolatot az oktatási, nevelési- és kulturális intézmé-
nyekkel, koordinálja a városi civil szervezetek önkormányzatot érintő ügyeit, 
programokat felügyel. A hivatal szervezési osztályának vezetőjét év végén 
Papp Zoltán emlékgyűrűvel tüntették ki.

A nagy mennyiségű lehullott csapadék miatt az ország vala-
mennyi folyóján kisebb-nagyobb árhullám indult el január 
közepén. A Zagyván I. fokú, vagyis a legalacsonyabb árvíz-
védelmi készültség volt érvényben az Országos Vízügyi Fő-
igazgatóság tájékoztatása szerint.

Január közepén több csa-
padékzóna is áthaladt az 
országban. A Mátra tér-

sége is nagyobb mennyiségű 
esőt kapott az ilyenkor meg-
szokottnál, a Zagyva vízgyűj-
tőjén 24 óra alatt 20-30 mm 
közötti értékeket regisztrál-
tak a mérőállomások, emiatt 
jelentős árhullámok alakul-
tak ki – mondta el a Hatvan 
Tv-nek az Országos Vízügyi 
Főigazgatóság szóvivője. Sik-
lós Gabriella hozzátette: a 
vízszintet folyamatosan ellen-
őrizték. – A Zagyva és a Tarna 

vízgyűjtő területére múlt hé-
ten a sok éves csapadékmeny-
nyiség 187 százaléka hullott 
le, tehát majdnem a duplája a 
januári átlagnak. A Zagyván 
emiatt elrendelték az árvízvé-
delmi készültséget.

Siklós Gabriella arról is be-
szélt, hogy országszerte össze-
sen 510 kilométernyi töltésen 
volt árvízvédelmi készültség, 
ebből a legmagasabb, harmad-
fokú készültségre a Tarna és a 
Sajó egész magyarországi sza-
kaszán volt szükség.

Rácz-Szénási Réka

Magasabban fekvő területre vitték át az állatokat, ugyanis 
a lezúduló sok csapadék elöntötte a vadaspark nagy részét. 
Tímár Dávid, a vadaspark vezetője elmondta, hogy már 
szerdán megkezdték a kistestű állatok átszállítását. A va-
daspark minden lakója biztonságban van.

A lezúduló nagy meny-
nyiségű csapadék 
több helyen is gondo-

kat okozott az országban, így 
Hatvanban is, hiszen megtel-
tek a környékbeli tározók. A 
hegyről lefolyó vízmennyiség 
veszélyt jelentett a Hatvani 
Vadaspark területére is. Éppen 
ezért a Hatvani Szolgáltató 
Kft. munkatársai, valamint 

az állatgondozók már szerda 
délután megkezdték a kistestű 
állatok átszállítását magasabb 
területre. Így a vadászgöré-
nyek, mosómedvék, kecskék 
és a szamarak is biztonságba 
kerültek. Tímár Dávid, a va-
daspark vezetője elmondta, a 
baromfiudvarból is kimentet-
ték az összes madárfajtát, ka-
lodákba, ketrecekbe helyezték 

el őket. Végül minden állatot 
a víztől elkülönített, magas 
területre, a gazdasági udvarba 
költöztettek át. Tímár Dávid 
kiemelte, egyelőre nem kelet-
kezett kár a vadaspark terüle-
tén, időben áramtalanították a 
helyiségeket, és minden állat 
biztonságban van. Hozzátet-
te: a vízüggyel folyamatosan 
tartották a kapcsolatot, és fi-
gyelték a vízállást. Hétvégén 
pedig már csökkent a vízszint, 
így hamarosan mindenki visz-
szaköltözhet megszokott la-
kóterületére.

Csordás Judit

Minden állat biztonságban van a vadasparkban

Kilépett medréből a Zagyva
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Az elmúlt napokban többen is banki 
csalók áldozatai lettek. Azonban kel-
lő óvatossággal, egészséges bizalmat-
lansággal a legtöbb bűncselekmény 
megelőzhető.

Egy esetben egy közüzemi dolgo-
zónak adta ki magát az ismeret-
len, ahol arra hivatkozott, hogy 

a sértettnek rendezni kellene a számlá-
ját, így adja meg bankkártya adatait. Így 
155.000 forintot sikerült megszereznie a 
csalónak. A bank soha nem kér telefo-
non az ügyfelektől bankkártya adatokat, 
illetve az online bankoláshoz szükséges 
azonosító adatokat sem! Ha ilyen hívást 
kap, azonnal szakítsa meg a beszélgetést, 
és hívja fel bankja ügyfélszolgálatát, hogy 
rákérdezzen a vitatott tranzakcióra!

Semmilyen programot ne telepít-
sünk, még a bank nevében telefonáló 
személy kérésére sem!

55.000 forintért kínáltak eladásra az 
interneten egy laptopot, amit egy bél-
apátfalvai férfi meg is akart venni. A 
megadott számlaszámra elutalta a kért 
összeget, de az ismeretlen a csomag el-
küldéséről nem intézkedett, elérhetet-
lenné vált.

Egy hatvani férfi interneten vásárolt 
egy mobiltelefont, majd mikor meg-
érkezett a csomag, abban nem a várt 
telefon, hanem egy laptoptartó doboz 
fogadta tele papírokkal. Ezeket a csa-
lásokat megelőzni csak úgy lehet teljes 
bizonyossággal, ha az eladó és a vevő 
személyesen találkoznak, és a vételárat 

csak az áru átvételekor adják át, vagy 
utalják el. Egy ecsédi lakos úgy károsult, 
hogy egy befektető cégnek adta ki ma-
gát egy ismeretlen, és egy hamis linkkel 
sikerült a bankszámlájáról 890.000 fo-
rintot megszereznie. Egy egri lakos egy 
internetes oldalon keresztül feladott 
hirdetésére jelentkezett egy vevő, aki 
egy ál szállítási cég oldalára irányította 
az eladót, aki ott gyanútlanul megadta 
bankkártya adatait és így a bankszám-
lájáról 1.800.000 millió forint tűnt el.

Felhívjuk a figyelmet, hogy az online 
térben legyenek gyanakvók, különösen, 
ha szokatlanul kedvező ajánlatot kap-
nak egy befektetés, esetleg egy vásárlás 
kapcsán!

Az adathalászat útján megszerzett 
adatokkal történő visszaélés nagyon 
népszerű az utóbbi időben. Ál nyere-
mény játék, internetes vásárlás, inter-
netezés során csak egy linkre kell kat-
tintani, esetleg kitölteni egy egyszerű 
kis kérdőívet, vagy válaszolni néhány 
egyszerű kérdésre, s míg ezt megteszik, 
ellopják az adatokat, amivel később kü-
lönböző visszaéléseket követnek el.

Ne feledjék, kellő óvatossággal, egész-
séges bizalmatlansággal a legtöbb bűn-
cselekmény megelőzhető! Ha mégis 
bűncselekmény áldozatává válna, kér-
jük, értesítse a rendőrséget az ingyene-
sen hívható 112-es segélyhívó számán!

Forrás: www.police.h

Nem csak a vevőt, az eladót is 
becsaphatják a csalók
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